



## 13/2022 ACTA DELS CONSELL DE BARRIS

<b>Data:</b>	<b>13/07/2022</b>
<b>Lloc:</b>	<b>Sala de Plens</b>
<b>Hora</b>	<b>19.00 h</b>

### ASSISTENTS

Nom	Cognoms	Entitat/Departament	Consell
Ada	Agut	Ajuntament/Presidenta	
Montse	Muñoz	Ajuntament/Coordinadora	
Montse	Gil	Ajuntament/Secretària	
Josep	Sans	APP Finca Oasis	Barris
Trini	Camprubí	AAVV Casc Antic	Barris
Pere	Martínez	AAVV Ribes Blaves	Barris
Manuel José	Claramunt	AAVV La Rambla-Eixample	Barris

### OÏENTS

Jordi	Samper	AAVV La Rambla-Eixample	Barris
-------	--------	-------------------------	--------

### Ordre del Dia

1. Aprovació de l'acta de la sessió anterior (27/04/2022 )
2. Altres informacions de les entitats i de l'Ajuntament
3. Procés participatiu nova plaça a l'Eixample
4. Estat de les subvencions 2022
5. Altres activitats previstes
6. Precs i preguntes

VIDsigner code: 45DCF424BCEC4F329...

Montse Gil



## Desenvolupament del Consell

A les 19.15 hores, del dia 13 de juliol de 2022, comença el Consell de Barris a la Sala de Plens de l'Ajuntament d'Olesa de Montserrat.

### 1. Aprovació de l'acta de la sessió anterior (13/07/2022)

La presidenta, Ada Agut, demana aprovar l'acta del Consell de Barris de data 27/04/2022. S'aprova per unanimitat.

### 2. Altres informacions de les entitats i de l'Ajuntament

La presidenta, la regidora Ada Agut, demana si hi ha alguna informació.

El Sr. Jordi Samper de l'AAVV La Rambla vol aclarir que no és "fascista", que poder va donar aquesta sensació amb els seus comentaris del darrer Consell, demana disculpes davant de tothom i intentarà la propera vegada explicar-se millor.

El Sr. Manel Claramunt explica que a l'AAVV La Rambla són poca gent i poder hauran de plegar de l'Associació ja que portar un barri tan gran amb tan poca gent és molt complicat, si es repartís més la feina seria més fàcil. A les festes del barri ha col·laborat més gent i hi ha molt bones critiques, però no és suficient. Comenta que Olesa és un poble que la gent surt de vacances i marxen fora d'Olesa, creu que la gent espera que acabi Festa Major, per marxar i llavors queda poca gent per les festes dels barris, comenta que la diferència amb la Festa Major és molt gran, si per Festa Major podien ser actes de 4.000 persones a les festes del barri són 500.

La Sra. Trini Camprubí de l'AAVV Casc Antic comenta que les festes del barri sempre són més reduïdes, i que al casc antic si arriben a ser 150 persones a la paella popular ja poden estar contents. Comenta que no sempre es cobreixen les despeses.

El Sr. Manel diu que on fas les arrels es al teu barri, i que a la Festa Major es veu molta gent diferent que només pensa en anar de festa, com si anés a Barcelona (on no es coneixen). Ell creu que lo bonic són les festes del barri i divertir-se amb la gent que coneixes del barri.

El Sr. Manel comenta que després de falles a Valencia es feia una segona festa de dos barris rivals musicalment parlant, un barri fa 15 dies seguits de festa tallant els carrers i l'altre 15 dies més i al final es fan les falles municipals. És una festa cultural.



La Sra. Trini diu que no es pot comparar, que al Casc Antic són 5 ó 6 persones que ho munten tot, fira, paella, patis, fira de Nadal, etc..i poca cosa més perquè no podrien assumir més actes. L' AAVV Rambla diu que ells només són tres i per això no poden amb tot.

L'AAVV La Rambla comenta que a les entitats no hi ha gent jove, que no participen. La Sra. Trini diu que l'any que ve l'AAVV Casc Antic renoven Junta i estan buscant gent nova, però el perfil de gent jove no n'hi ha, no s'impliquen. La Coordinadora comenta que poder no els sabem implicar.

La regidora diu a l'AAVV Rambla que s'ha d'intentar al màxim que no pleguin, però ells diuen que no saben com fer-ho.

L'Associació de Veïns la Rambla comenta que aquest any a l'assemblea només hi havia els que entraven i marxaven, 8 persones de 124 socis que són i dues entitats sòcies. Massa poca gent.

La regidora pregunta els socis a la Sra. Trini, a l'AAVV Casc Antic són 94 i el Sr. Josep Sans d' APP Finca Oasis comenta que ells no arriben a 100 i a Ribes Blaves 260, ara ha aconseguit que entrin 4 de nous amb canalla. La Sra. Trini diu que lo bo es que hi hagi un relleu i que entri gent nova amb noves idees, la Sra. Trini ha donat veus i ja té alguna resposta, comenta que és millor parlar abans de l'assemblea perquè a les assemblees no ve casi ningú.

La regidora dona ànims i diu que s'ha de buscar la solució. La coordinadora diu que es cert , que si no hi han problemes d'algun tipus la gent no va a l'assemblea i diu que poder haurien de pensar de fer les assemblees i reunions d'una altre manera.

La Sra. Trini diu que a la Fira del Vi i la Musica als Patis ve gent de tots els barris i de fet ben pocs hi ha del Casc Antic. Són activitats obertes a tot el poble.

El Sr. Manel comenta que han pujat el nombre de socis aquests darrers dos anys, això és positiu.

### **3. Procés participatiu nova plaça a l'Eixample**

La regidora comenta que demà a les 19:00 h es fa al solar ubicat entre els carrers del Metge Carrera i dels Arbres un procés participatiu ,amb una empresa que el dinamitza, per definir quins usos ha de tenir aquest nou espai públic de l'Eixample al qual estan tots convidats.

La Coordinadora diu que també hi ha les respostes a l'enquesta de la web Participa, on la ciutadania ha pogut triar com vol que sigui. Serà la primera experiència de procés participatiu en directe per fer una diagnosi. La ciutadania pot seguir donant la seva opinió fins el 14 de setembre a través de la plataforma



Participa 311.

El Sr. Jordi Samper diu que va omplir la enquesta però té dubtes sobre el que representa el mínim del 30 % de verd de la zona. Si és un percentatge descomptat l'espai reservat als cotxes o és un percentatge del total. Diu que un 30% és molt escàs.

La Coordinadora comenta que a la Plaça es faran diferents activitats que ocuparan un espai, lligat amb l'entorn sense barreres. L'espai és el solar.

La Coordinadora diu que inicialment venia determinat per POUM i també s'ha de saber si es volen fer altres coses. La regidora proposa que vingui a la reunió de demà.

La Sra. Trini també creu que hauria de ser més espai verd ja que la plaça de l'estatut està molt a prop amb jocs per la canalla. El Sr. Jordi Samper creu que es podria fer un 80% de verd perquè la gent gran podrien estar més frescs i podrien haver més arbres i bancs.

Es proposa fer el trasllat de la proposta del Consell de fer un espai sobretot verd. No són partidaris del quiosc, perquè hi ha bars ben a prop, per altra banda trauria molt espai i és un espai molt petit. La Sra. Trini pensa que un pulmó verd en una zona densament poblada seria ideal i el Sr. Jordi diu que un rocòdrom també estaria bé, perquè no ocupa espai.

El Sr. Manel de l'AAVV Rambla pregunta per la font del parc de l'estatut si hi hagué també consulta participativa, el Sr. Jordi comenta que els agradaria com associació que prèviament abans els comentessin aquestes coses simplement per poder comentar-ho als socis. La regidora diu que es va quedar així i no sap perquè no s'ha comentat res.

La regidora diu que espera a tothom al procés participatiu, demana a Manel que envii WhatsApp amb la difusió del procés. El Sr. Jordi comenta que hi ha cartells que es veuen bé pels carrers del barri amb la difusió del procés participatiu.

La coordinadora diu que hi ha processos participatius que són oberts i no cal estar registrat per poder participar, però hi han altres que sí cal estar registrat com empadronat per votar amb el rigor d'unes eleccions.

El Sr. Josep Sans diu que no va poder participar al procés dels noms dels carrers perquè no va saber com fer-ho.

#### **4. Estat de les subvencions 2022**

La coordinadora comenta que anem una mica tard amb les subvencions ja que hi ha una persona nova al departament que s'està posant al dia, però en principi



tothom tindrà el que va demanar. Comenta que si hi ha algun dubte d'algú en concret que truqui i es mirarà com està el seu cas. Miraran de confirmar a els atorgaments a finals de juliol.

El Sr. Josep Sans (APP Finca Oasis) pregunta si al juliol es cobrarà. La coordinadora explica que a Tresoreria es treballa a l'agost però poder fins setembre no es podrà cobrar, de totes maneres es procurarà que sigui al mes aviat possible. És una concurrència i no es pot avançar cap expedient individual.

La coordinadora comenta que si ja es tenen les despeses a justificar de les festes fetes es pot fer la justificació i un cop revisada es pagarà el 25% pendent. No cal esperar a acabar l'any. Però un altre cosa es que les activitats programades siguin al desembre, en aquest cas s'ha d'esperar per justificar totes les despeses.

El Sr. Manel pregunta quina possibilitats hi ha de que el pressupost de la subvenció a entitats sigui més gran.

La regidora comenta que és impossible que augmenti la subvenció ja que anem molt malament de pressupost aquest any.

El Sr. Josep diu que ara el bus d'Oasis no para en un lloc on sempre parava perquè no hi ha una parada estipulada, abans parava i ara no volen. La regidora comenta si ho ha parlat amb el regidor Jordi Martinez i el Sr. Josep diu que si i comenta que hi ha una sola parada a la urbanització davant de la residència i abans parava a un altre lloc, però el xofer diu que ara no pot parar i les 4 dones grans han de pujar amb la compra carregades perquè no paren, ni que sigui per humanitat.

El Sr. Jordi pregunta si han canviat de conductor i el Sr. Josep diu que si l'han canviat i poder tenen prohibit parar i el que haurien de fer es demanar a TGO que posin una parada més.

La regidora diu que poder la normativa no deixa que es faci d'aquesta manera i s'ha de parlar amb el regidor de Mobilitat.

## **5. Altres activitats previstes**

La coordinadora diu que hi ha un tema amb el departament de Salut que estan fent un protocol de quins edificis municipals es podrien obrir per l'onada de calor per acollir a ciutadans.

Demana col·laboració a les entitats per poder deixar els locals amb aire condicionat, com a llocs on poder anar els ciutadans, això inclou un protocol amb l'Ajuntament i aquest tema s'està elaborant amb Salut. Però cal saber les disponibilitats d'espais.



La coordinadora diu que pot passar en qualsevol moment, que s'activi l'alerta per calor per part de la Generalitat, entre setmana, matins o caps de setmana.

El Sr. Jordi diu que no poden garantir que hi hagi algú sempre per poder estar al local, comenta que la Brigada té claus de tots els locals.

La coordinadora comenta que la Brigada i els Agent cívics estan fent més funcions de les que els hi corresponen, per tant no es pot comptar amb ells.

La Sra. Trini comenta que l'AAVV Casc Antic només té un despatx, no funciona l'aire ni fred ni calent (no ha funcionat mai). A més comparteixen espais amb altres entitats: Miquelets i Associació de Botiguers i no es un lloc per poder anar.

El Sr. Pere Martínez comenta que no tenen aire a Ribes Blaves. Es comenta que el local de la central i la rambla serien ideals . La regidora pregunta si poble sec té aire, que també seria un altre possibilitat. La Sra. Trini diu que la gent ho ha de saber, que al principi no aniria gent perquè no es sap, però quan ho sàpiguen anirien.

Salut necessita saber si s'ofereix un local i cal buscar contactes per poder obrir local i estar pendents per activar el protocol. La regidora comenta que més que res que ho sàpiguen per si es necessita.

La coordinadora comenta que es va aprovar al maig el reglament d'usos (compromisos mínims) i un conveni, amb les activitats. Exposició pública fins el 22 de juliol el reglament i el 25 de juliol l'ordenança fiscal. Després s'ha de publicar al DOGC per poder entrar en vigor. El que no es farà es que entri en vigor a l'agost. Es demanarà a les entitats que es presentin les peticions per concurrència, qualsevol entitat tindria el seu conveni.

El Sr. Manel comenta que hi han coses que es guarden de valor allà, però la coordinadora diu que els espais reduïts han de quedar tancats i poder compartir altres espais.

La coordinadora diu que la resta de sales les poden utilitzar altres entitats per poder compartir i ajudar-nos entre tots i cada entitat tindrà el seu conveni, un conveni molt curt ja que el que s'ha de fer és el que diu el reglament, el conveni dirà activitats, espais, horaris i poca cosa més. El reglament marca unes convocatòries.

La coordinadora comenta que pel local de la rambla els que estan interessats es la Fal·lera, i que cada un ha de demanar el que ha d'utilitzar. El Sr. Manel diu que aniria be posar una porta, perquè hi ha una persiana de plàstic que no tanca. La coordinadora diu que facin la petició de porta o paret que ja s'ho mira l'Ajuntament.

El Sr. Josep Sans diu que li estan fent requeriment de coses que ja ha enviat,



coses que ja ha entrat i li diuen que les entri de nou, per exemple fa dues setmanes que se li va demanar que faci una memòria posant les activitats amb els horaris. El Sr. Josep diu que ja va fer la petició per instància amb la petició de material, amb el tríptic on hi havia els actes amb els horaris i la sol·licitud de material d'actes populars. Malgrat tota la informació enviada, ara li requereixen una nova memòria.

El Sr. Manel diu que ara li han demanat el certificat de delictes sexuals pels inflables.

La coordinadora explica que no arriben els registres als departaments al moment, que no es automàtic, que arriben a OAC i allà ho deriven. Que a vegades es va molt just.

El Sr. Josep diu que ell ho fa amb un mes d'antelació però es troba amb requeriments, que sembla que no hagin obert els documents ja enviats.

La coordinadora diu que ja ho parlarà amb els departaments, però que és normal que una persona nova poder no ho té per la ma i necessita més temps per entendre com funcionen les activitats. Explica que a més, des dels departaments es demanen moltes coses, la Policia Local, Salut, Medi Ambient ... i un cop rebudes totes les peticions, s'ha de preparar tot en un sol document que s'envia a l'entitat.

La coordinadora també comenta que quan es tingui arreglat els tema dels locals, es miraran les activitats. Cal tenir present que quan passen imprevistos, tot es complica més i tothom vol assegurar-se que no passi res.

El Sr. Josep diu que tot es complica molt, que demanen moltes coses i pagar 150 euros a un enginyer que certifiqui la instal·lació. La coordinadora comenta que la normativa s'ha fet més estricta per un accident amb inflables on van morir un nen.

La regidora pregunta si calen tantes pàgines per autoritzar una activitat.

La Sra. Trini comenta que entenen els motius, però que implica més dedicació per part de les entitats. Les entitats fan aquests tràmits fora d'hores i quan reps una autorització de 8 pàgines amb totes les coses a tenir presents, ja no es mira perquè és massa llarga. Comenta que els tràmits es compliquen tant que al final no es faran tantes activitats, ja que comencen a estar cansats dels obstacles que es posen i es treuen les ganes de fer activitats.

La coordinadora diu que el primer és mirar que no passin coses a cap activitat. La Sra. Trini diu que "sort que aquest any estava jubilada perquè sinó, no hagués tingut temps de fer-ho". Cada vegada comporta més feina, fent les mateixes activitats i això provoca el cansament de la junta.



El Sr. Jordi diu que és més fàcil comunicar-se per telèfon que per correu. El Sr. Josep es queixa de que no hi ha comunicació directe i es reben requeriments telemàtics, que quan els obres veus que et tornen a demanar algun document que ja has entregat.

La coordinadora diu que poder s'ha de posar a la balança els requeriments que es fan. Comenta que al departament es troben amb que hi han instàncies de més, amb canvis d' última hora i que això implica un problema important poder-les gestionar. Comenta que ens hem d'esforçar més tots, perquè s'han arribat a rebre instàncies buides, tots ens equivoquem i hi ha de tot, moltes entren bé, però altres falten moltes coses. Comenta que estem a un volum molt alt de 250 a 300 autoritzacions.

El Sr. Manel pregunta si no es pot entregar la documentació de manera presencial. La coordinadora diu que les entitats no ho poden fer, ha de ser telemàtic. Fa la reflexió que amb el sistema presencial, també hi havia problemes perquè la OAC ho agafa tal i com es porta, tant si està bé com si no i també es tenien que fer requeriments.

El Sr. Josep diu que la sol·licitud de subvencions està molt ben feta, és perfecta, perquè es molt fàcil, però la d'activitats es molt més complicada.

El Sr. Jordi pregunta quant val un lavabo mòbil nou (Toi-toi), planteja que l'ajuntament en compri alguns per les activitats.

La coordinadora comenta que un lavabo mòbil comprat seria molt complicat de gestionar, moure, reparar i mantenir. Un altre tema és que abans les empreses que treballaven per l'ajuntament estaven obligades a fer el mateix preu a les entitats, però ara ja no ho poden aplicar. Comenta que s'ha de posar a la subvenció.

El Sr. Manel comenta els horaris de les festes, demana que si es poden canviar perquè acabar a les dues és molt aviat. La coordinadora diu que a les sis és massa tard, que no acaben bé els actes a aquestes hores ja que la gent va massa beguda.

La coordinadora desitja un bon estiu a tots.

## **6. Precs i preguntes**

No hi ha cap pregunta.

Sense més temes a tractar, s'aixeca la sessió a les 20:43 hores del dia 13 de juliol de 2022.





Ajuntament  
d'Olesa de Montserrat

La presidenta del Consell,  
Sra. Ada Agut

La secretària  
Sra. Montse Gil

**DOCUMENT SIGNAT ELECTRÒNICAMENT**